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خالد حنفي ضمن الشخصيات العربية الأكثر تأثيرا 

الغرف  اتحاد  عام  امين  الاجتماعية،  للمسؤولية  الإقليمية  الشبكة  اختارت 
عام  تاثيراً  الأكثر  العربية  الشخصيات  حنفي، ضمن  خالد  الدكتور  العربية 
2024 حيث منحته "وثيقة التميز الدولية للشخصيات الأكثر تأثيرا في مجال 

المسؤولية المجتمعية لعام 2024 - الفئة الفخرية".
التكريم الشرفي والمهني،  البروفيسور خالد حنفي لهذا  وجاء اختيار معالي 
وفق ما أعلنت الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية، نتيجة لجهوده في نشر 
والتي  المختلفة،  مواقعه  المجتمعية من خلال  المسؤولية  ممارسات  وتعزيز 
منها اتحاد الغرف العربية، وقد توّج ذلك من خلال إشرافه على تنظيم مؤتمر 
عمل  كما  العربي.  الخاص  للقطاع  المجتمعية  المسؤولية  دور  حول  عربي 
على دعم العديد من مبادرات ومشاريع مجتمعية ونوعية لتعزيز الممارسات 
المجتمعية  للمسؤولية  الإقليمية  الشبكة  قدمتها  المستدامة  والتنمية  المسؤولة 

والاتحاد الدولي للمسؤولية المجتمعية.
ونوّهت الشبكة إلى أنّ امين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي، بصفته سفيرا 
للمسؤولية  الإقليمية  الشبكة  في  فخريا  المجتمعية، وعضوا  للمسؤولية  دوليا 
العطاء  صور  من  العديد  الشرفيةّ  المواقع  هذه  خلال  من  قدّم  الاجتماعية، 

العلمي والمعرفي المسؤول والمؤثرّ.
وفي تعليق له، شكر أمين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي الشبكة الإقليمية 
للمسؤولية الاجتماعية، على منحه هذه الجائزة المرموقة، معربا عن امتنانه 
وتقديره لـ "الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، لمنحه لقب "الشخصية 
العربية الأكثر تأثيرا في مجال المسؤولية المجتمعية لعام 2024"، معتبرا أنّ 
"الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية"، تعدّ من المؤسسات الهامة والبارزة 

في العالم العربي العاملة على رفع مستوى الوعي حول المسؤولية المجتمعية 
والمؤسسات،  الشركات  في  تعزيزها  على  والعمل  والمؤسسات،  للشركات 

والقطاعات الحكومية والاهلية والخاصة. 
لهذه  العربية  الغرف  اتحاد  ومنح  "منحه  أنّ  إلى  حنفي  خالد  الدكتور  ونوّه 
بارزا  اهتماما  الاتحاد  أولى  لطالما  إذ  فخر  مدعاة  يمثلّ  المرموقة،  الجائزة 
تنمية  صالح  في  يساهم  بما  المجتمعية،  المسؤولية  بموضوع  واستثنائيا 

مجتمعاتنا ومؤسساتنا العربية".
ولفت د. خالد حنفي إلى أنهّ "منذ اختياري أمينا عاما لاتحاد الغرف العربية، 
عملت على دعم مبادرة المسؤولية الاجتماعية المستدامة، حيث أنّ الاتحاد 
تبني  على  العربي  العالم  وشركات  المحلية  الغرف  ويحث  يدعو  ما  دائما 
المبادرات وتطوير روح المسؤولية الاجتماعية المستدامة وفقا لأهداف الأمم 
المتحدة للتنمية المستدامة وتحفيز الشركات من خلال إطلاق جائزة الشركات 
الاكثر مسؤولية اجتماعية في العالم العربي في مختلف القطاعات وبالتعاون 

مع الشهادات المعتمدة دولياً". 
وختم بالقول اننا نعبرّ عن اعتزازنا وفخرنا بالتعاون الوثيق القائم بين "اتحاد 
يهدف  للمسؤولية الاجتماعية"، والذي  الإقليمية  "الشبكة  العربية" و  الغرف 
في المقام الأول إلى خدمة شعوبنا العربية، وإننا نتطلع دائما إلى المزيد من 
التعاون والتنسيق الفعاّل في المرحلة القادمة، من أجل تحقيق أهدافنا السامية 

على صعيد التنمية المجتمعية.
المصدر )اتحاد الغرف العربية(



The Regional Network for Social Responsibility has selected the 
Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled 
Hanafi, as one of the most influential Arab figures in 2024, 
granting him the “International Excellence Document for the 
Most Influential Figures in the Field of Social Responsibility for 
the Year 2024 - Honorary Category.”
The selection of His Excellency Professor Khaled Hanafi for 
this honorary and professional award, according to what was 
announced by the Regional Network for Social Responsibility, 
came as a result of his efforts in spreading and promoting social 
responsibility practices through his various positions, including 
the Union of Arab Chambers, and this was crowned by his 
supervision of the organization of an Arab conference on the 
role of social responsibility in the Arab private sector. He also 
supported many community and qualitative initiatives and projects 
to promote responsible practices and sustainable development, 
presented by the Regional Network for Social Responsibility and 
the International Union for Social Responsibility.
The network noted that the Secretary-General of the Union, Dr. 
Khaled Hanafi, in his capacity as an international ambassador 
for social responsibility and an honorary member of the regional 
network for social responsibility, has presented, through these 
honorary positions, many images of responsible and influential 
scientific and cognitive giving.
In his comment, the Secretary-General of the Union, Dr. Khaled 
Hanafi, thanked the Regional Network for Social Responsibility 
for granting him this prestigious award, expressing his 
gratitude and appreciation to the “Regional Network for Social 
Responsibility” for granting him the title of “Most Influential 
Arab Personality in the Field of Social Responsibility for the 

Year 2024.” Considering that the "Regional Network for Social 
Responsibility" is one of the important and prominent institutions 
in the Arab world working to raise the level of awareness about 
the social responsibility of companies and institutions, and 
working to enhance it in companies and institutions, and the 
governmental, civil and private sectors.
Dr. Khaled Hanafi noted that “granting him and the Union of 
Arab Chambers this prestigious award is a source of pride, as 
the Union has always paid significant and exceptional attention 
to the issue of social responsibility, which contributes to the 
development of our Arab societies and institutions.”
Dr. Khaled Hanfy pointed out that "since my selection as 
Secretary General of the Union of Arab Chambers, I have 
worked to support the sustainable social responsibility initiative, 
as the Union always calls and urges local chambers and 
companies in the Arab world to adopt initiatives and develop 
the spirit of sustainable social responsibility in accordance 
with the United Nations Sustainable Development Goals and 
motivate companies by launching the award for the most socially 
responsible companies in the Arab world in various sectors and 
in cooperation with internationally accredited certificates."
He concluded by saying that we express our pride and honor in 
the close cooperation between the “Union of Arab Chambers” 
and the “Regional Network for Social Responsibility”, which 
aims primarily to serve our Arab people. We always look forward 
to more effective cooperation and coordination in the coming 
stage, in order to achieve our lofty goals in terms of community 
development.
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